

# Finland presents 60 years of the European Court of Human Rights

La Finlande présente les 60 ans  
de la Cour européenne des droits de l'homme

Press Release

Communiqué  
de presse



Press Release  
Issued by the Registrar of the Court

ECHR 2808 (2019)  
24.01.2019

## Finland presents 60 years of the European Court of Human Rights

An exhibition dedicated to 60 years of the European Court of Human Rights is being organised in connection with the Finnish Chairmanship of the Committee of Ministers of the Council of Europe.

The exhibition is an expression of Finland's attachment to the European system of human rights protection. It consists of a series of panels illustrating the key stages in the Court's history.

The panels present the European Convention on Human Rights, the Court (including the architecture of the Human Rights Building), and the judges and Presidents of the Court (with a panel devoted specifically to the Finnish judges). The exhibition also covers some of the Finnish cases before the Court, as well as Finnish public figures who have paid official visits. In addition, visitors to the exhibition will find the original of the first judgment concerning Finland (*Hokkanen v. Finland*) and the instrument of ratification of the Convention by Finland.

This press release is a document produced by the Registry. It does not bind the Court. Decisions, judgments and further information about the Court can be found on [www.echr.coe.int](http://www.echr.coe.int). To receive the Court's press releases, please subscribe here: [www.echr.coe.int/RSS/en](http://www.echr.coe.int/RSS/en) or follow us on Twitter @ECHRpress.

Press contacts  
[echrpress@echr.coe.int](mailto:echrpress@echr.coe.int) | tel: +33 3 90 21 42 08

The European Court of Human Rights was set up in Strasbourg by the Council of Europe Member States in 1959 to deal with alleged violations of the 1950 European Convention on Human Rights.



Communiqué de Presse  
du Greffier de la Cour

ECHR 2808 (2019)  
24.01.2019

## La Finlande présente les 60 ans de la Cour européenne des droits de l'homme

Une exposition consacrée aux 60 ans de la Cour européenne des droits de l'homme est organisée dans le cadre de la présidence finlandaise du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe.

À travers cette exposition, la Finlande a souhaité marquer son attachement au système européen de protection des droits de l'homme. L'exposition comprend une série de panneaux illustrant les grandes étapes de l'histoire de la Cour.

Les panneaux présentent la Convention européenne des droits de l'homme, la Cour (y compris l'architecture du Palais des droits de l'homme), les juges et les présidents de la Cour (avec un panneau spécialement consacré aux juges finlandais). Les affaires finlandaises devant la Cour ainsi que les personnalités finlandaises qui sont venues en visite officielle sont également présentées. Par ailleurs, le public peut découvrir l'exemplaire original du premier arrêt concernant la Finlande (*Hokkanen c. Finlande*) ainsi que l'instrument de ratification de la Convention par la Finlande.

Rédigé par le greffe, le présent communiqué ne lie pas la Cour. Les décisions et arrêts rendus par la Cour, ainsi que des informations complémentaires au sujet de celle-ci, peuvent être obtenus sur [www.echr.coe.int](http://www.echr.coe.int). Pour s'abonner aux communiqués de presse de la Cour, merci de s'inscrire ici : [www.echr.coe.int/RSS/en](http://www.echr.coe.int/RSS/en) ou de nous suivre sur Twitter @ECHRpress.

Contacts pour la presse  
[echrpress@echr.coe.int](mailto:echrpress@echr.coe.int) | tel: +33 3 90 21 42 08

La Cour européenne des droits de l'homme a été créée à Strasbourg par les États membres du Conseil de l'Europe en 1959 pour connaître des allégations de violation de la Convention européenne des droits de l'homme de 1950.



Handover of the Presidency of the Committee of Ministers from Croatia to Finland  
Passation de la Présidence du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe de la Croatie à la Finlande  
(21/11/2018)

1959 • 2019  
60<sup>th</sup> Anniversary



PRESIDENCY OF FINLAND  
Council of Europe  
November 2018 – May 2019  
PRÉSIDENTE DE LA FINLANDE  
Conseil de l'Europe  
Novembre 2018 – Mai 2019



EUROPEAN COURT OF HUMAN RIGHTS  
COUR EUROPÉENNE DES DROITS DE L'HOMME



COUNCIL OF EUROPE  
1949-2019  
CONSEIL DE L'EUROPE